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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 7 maj 2018 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande SPF Farsta 

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

  

  

Ersättare  

Einar Engström PRO Sköndal 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

 

Förhinder 

 

Bror Palmäng, ersättare PRO Sköndal 

  

Tjänstepersoner  

Jonas Wilhelmsson avdelningschef Egen regi 

Maria Premfors sekreterare, 

verksamhetscontroller 

Hannes Hellgren §§ 1-2 samordnare, avdelning 

Stadsutveckling 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden den 9 maj. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 3 april 2018 anmäldes 

och lades till handlingarna. 

 

§ 2 Dagens gäst: Hannes Hellgren, samordnare 

avdelning Stadsutveckling 

  

Hannes Hellgren informerar om Aktivitetshuset där aktiviteter 

med tema kultur och hälsa erbjuds.  

 

Hannes berättar om att möte planeras med forskare vid 

Kompetenscentrum för kultur och hälsa, Stockholms läns 

landsting, i syfte att starta ett samarbete där forskare studerar 

Aktivitetshusets aktiviteter som ska resultera i att de aktiviteter 

som erbjuds är förankrade i forskning. Vidare berättar Hannes om 

ett pågående samarbete mellan Seniororkestern, som startats upp 

på Tuben, och Adolf Fredriks musikklasser. En konsert kommer 

att ges den 31 maj klockan 14 på Tuben, Farsta centrum. Andra 

former av samarbeten är med exempelvis Arbetsförmedlingen. 

IT-värdar finns som stöd och hjälp för seniorer på de iPad-café 

som anordnas.  

 

Aktiviteter och utflykter som anordnas finns omskrivna i 

Programbladet och information om hur anmälan görs till 

respektive aktivitet finns angivet däri. De aktiviteter och utflykter 

som anordnas är utifrån seniorernas önskemål. Hannes gav 

exempel på aktiviteter såsom gymnastik, torsdagscafé, allsång, 

seniorpower, dans, film och skapande verkstad. En gång i veckan 

erbjuds även individuell IT-hjälp för de seniorer som önskar. 

Några gånger per år anordnas Afternoon Tea. Under sommaren 

anordnas olika aktiviteter som till exempel Onsdagar i ladan och 

ett exempel på en kommande utflykt är den till Artipelag den 16 

maj. 
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I mitten av juni anordnas en sommarfest med lunch, musik och 

sång. Information om anmälan hittas i Programbladet. 

 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 17 maj 

 

Ärende nr 4: Ledräcken vid branta backar 

Rådet har inga synpunkter på förvaltningens förslag till beslut. 

Rådet anser däremot att förvaltningen behöver se över 

sönderrostade ledräcken och sneda stödstolpar inom stadsdelen. 

 

Ärende nr 5: Slutredovisning av medborgarbudgetprocesserna i 

Fagersjö – Mötesplats Fagersjö och Aktivitetspark Måsen  

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag att godkänna 

redovisningen. 

 

Ärende nr 11: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 1 år 2018 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2017 

Rådet framför följande synpunkter. Av rapporten framgår att den 

gjorda granskningen inte har omfattat Farsta stadsdelsområde. Av 

förvaltningens svar framgår dock att den kritik som riktas i 

rapporten även skulle kunna ha gjorts på motsvarande områden i 

Farsta. Det är därför anmärkningsvärt att det av förvaltningens 

svar inte framgår konkreta uppgifter om hur man kommer att 

utveckla och förbättra för äldre till exempel måltidssituation, 

möjligheten till att vara i utomhusmiljö, aktiviteter osv.  Rådet 

anser också att det är anmärkningsvärt att kritiken även omfattat 

hygienförhållanden hos personalen. Rutiner för bättre löpande 

och regelbunden uppföljning av hygienen måste därför vara i 

fokus. 

 

Ärende nr 15: Demokratirådets sammanträde den 3 april 2018 

Rådet har inga synpunkter. 
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§ 4 Ärenden till kommande nämndsammanträden. Rådet 

lämnar synpunkter innan förvaltningen skriver sina förslag till 

svar. 

Årsrapport 2017, Farsta stadsdelsnämnd 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Motion av SD om gode män samt förvaltare 

Rådet anser att frågan som behandlas i motionen är viktig. Den är 

inte bara viktig för kommunens gode män utan också för samtliga 

gode män och förvaltare i landet och ska därför lösas på 

riksplanet. Av denna anledning föreslås att motion avslås. 

 

 

§ 5 Information från förvaltningen 

 

 Avdelningschef Jonas Wilhelmsson informerar om att 

Postiljonen övergår till att drivas i kommunal regi den 1 

november 2018. Övertagandeprocessen har startat och en 

enhetschef har tillsatts för att driva den, Marie Kwami 

tillträdde den 2 maj.  

 

 Vid förra sammanträdet framkom önskemål från rådet att 

få ytterligare information kring aktuella projekt inom 

äldreomsorgen. Jonas Wilhelmsson berättar om projekt 

kopplat till digitalisering som genomförts inom 

äldreomsorgen. Projektet Tidiga nyttor inom hemtjänsten 

syftade bland annat till att undersöka digital beställning av 

matvaror som komplement till nuvarande beställningssätt. 

Projektet Meningsfull tillvaro med stöd av digitala 

verktyg har genomförts med målsättning att med hjälp av 

digitala lösningar skapa förutsättningar för en meningsfull 

tillvaro på vård- och omsorgsboende samt underlätta 

kontakter med anhöriga och bekanta. Under pilotstudien 

som genomförts på Edö testades bland annat en interaktiv 

robotkatt som visat ha en lugnande verkan hos personer 

med långt framskriden demenssjukdom. Under 

pilotstudien testades även användandet av media i digital 
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form, till exempel SVT:s Öppet arkiv, vilket har visat sig 

vara populärt bland de äldre. 

 

 Jonas Wilhelmsson informerar om projektet DigIT och 

utbildningssatsningen som möjliggör för medarbetare 

inom äldreomsorg, funktionshinderområdet och 

socialpsykiatrin att öka sina digitala kunskaper. 

 

§ 5 Genomgång av balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 6 Övriga frågor  

Inga övriga frågor. 

 

§ 7 Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 


